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Sociale Duurzaamheid; de kanteling als Kompas 
 

“Een sociaal duurzame leefomgeving bevordert de kwaliteit van leven (gezondheid en 
welzijn) van bewoners en gebruikers, zowel nu als in de toekomst. Zij doet dit door adequate 
en toegankelijke voorzieningen te bieden in een veilige, aantrekkelijk vormgegeven 
omgeving die in sociaal opzicht prettig is om in te wonen en te werken, ook – en juist – waar 
sprake is van diversiteit.” 
 
In de decentralisaties is het beleidsuitgangspunt van de kanteling: het versterken van 
participatie, zelfredzaamheid en eigen regie burgers. Als mensen met een beperking in 
Ridderkerk ondersteuning vragen wordt eerst gekeken naar de eigen kracht en het eigen 
netwerk voordat toegang wordt verleend tot algemene (collectieve) voorzieningen of 
maatwerkvoorzieningen. De lokale beleidsvrijheid en de veranderde bekostiging  dragen bij 
aan per gemeente verschillende benaderingen van cliënten en verschillen in uitvoering.  
 
De PvdA Ridderkerk heeft het college uitgedaagd om het gesprek met het gemeentebestuur 
te faciliteren en aan te gaan over de vraag hoe Ridderkerk eruit ziet wanneer de 
decentralisaties succesvol zijn geïmplementeerd. Zodat het mogelijk is om een gezamenlijke  
integrale stip aan de horizon te ontwikkelen.  Neemt het college die uitdaging aan? V 
 
De PvdA Ridderkerk stelt het perspectief van de client centraal. Niet de boekhoudkundige 
controle zou de regie moeten bepalen maar idealen en beleid. 
 
De decentralisaties zijn ingezet om zorg beschikbaar en betaalbaar te houden, ook voor 
komende generaties. De zorgkosten stijgen nog steeds, maar wel veel minder. In deze 
kabinetsperiode niet met 16 miljard, maar door ingrijpen ‘slechts’ met 7 miljard. Toch nog 
een heel bedrag. 
 
Samenleving 
Volgens steeds meer wetenschappers is het een misvatting te veronderstellen, dat door het 
benadrukken van de eigen verantwoordelijkheid en eigen regie van de burgers, de overheid 
automatisch minder verantwoordelijk is voor het wel en wee van de burger.   
 
Het gaat feitelijk meer om een andere benadering: meer werken vanuit het perspectief van 
de burgers en minder vanuit het eigen gelijk van het gemeentehuis. Daarnaast is er een 
groep burgers die deze verantwoordelijkheid en regie niet aankunnen, waarbij het 
benadrukken daarvan leidt tot een vorm van machteloosheid en schaamte over het eigen 
onvermogen.  
 
In dat besef dient naar de mening van PvdA Ridderkerk de lokale overheid met respect voor 
talenten en mogelijkheden, en tegelijk met mededogen voor onmacht en gebrek aan 
initiatief, maatschappelijke vraagstukken oppakken. Het betekent niet dat de overheid 
essentiële verantwoordelijkheden op de samenleving kan afschuiven. De pijlers van de 
verzorgingsstaat staan in die zin nog overeind en vormen de basis voor de 
participatiesamenleving. 
  



 
 
Actief Burgerschap 
Actief burgerschap leidt niet zondermeer tot een meer solidaire of inclusieve samenleving. 
Het valt op dat vooral hogeropgeleiden en sociaal sterkeren het voortouw nemen.  In 
Ridderkerk hebben we niet veel hogeropgeleiden.   
 
Het gemiddelde inkomen ligt rond de €22.000 per jaar en in sommige wijken zelfs €2000 
lager.  Er is een grote groep mensen die van een laag inkomen rond moeten komen. Er leeft 
ook een grote groep op of onder het bestaansminimum.  
De tweedeling in de maatschappij loopt tussen mensen met een baan en zonder baan, 
tussen hoger en lager opgeleiden. De onderlinge solidariteit neemt af.  
 
De gemeente kan bijdragen aan het stimuleren van actief burgerschap, niet door weg te 
stappen en kijken of het misgaat, maar door te faciliteren en uit te nodigen.   
Door de groeibriljantjes van burgerinitiatieven te steunen.  
 
De lokale overheid staat dicht bij de burger en kan lokaal het verschil maken. De lokale 
overheid is aan zet. 
 
Kwaliteit besluitvorming en democratie  
Dat vraagt om een sterk goed geïnformeerd gemeentebestuur dat elkaar respecteert in de 
democratisch rollen. Met een sterke zelfbewuste duale gemeenteraad. Dat democratische 
besluitvorming respecteert en versterkt.  
Dat vraagt om sterke ambtenaren die durven komen met de beste voorstellen. Dat  vraagt 
om durf om naar anderen te luisteren, om te kijken naar andere wereldbeelden en de durf 
en de wil om daar rekening mee te houden. Democratie is niet alleen de macht van de 
meerderheid maar ook bescherming en een stem voor de minderheid. 
 
Een gezonde democratie bestaat alleen met een gezonde tegenkracht. Een sterk 
gemeentebestuur ervaart een gezonde tegenkracht niet als hindermacht.  
En geeft ruimte aan politiek debat in de gemeenteraad. 
 

Onderwijs 
In Ridderkerk hebben we in elke wijk goede basisscholen waar de meeste kinderen met 
plezier naartoe gaan. Belangrijk is dat de kinderen op een veilige manier naar de scholen 
kunnen fietsen. Veilige schoolroutes zoals bijvoorbeeld op de Noordstraat zijn belangrijk. 
Een veilig schoolklimaat is van groot belang. Terecht heeft de overheid extra aandacht 
gevraagd voor het tegengaan van pesten op de scholen. Scholen worden zich steeds 
bewuster van de effecten van hun doen of nalaten op het pestgedrag in en rondom de 
scholen. Zowel de kinderen, ouders als leerkrachten moeten betrokken worden bij de 
verandering van pestgedrag. PvdA Ridderkerk spreekt waardering uit voor de inzet van de 
wethouder op dit punt. 
 
Schoolhuisvesting in doorlopend aandachtspunt in Ridderkerk. PvdA Ridderkerk heeft met 
belangstelling de kwaliteitsimpuls gezien van het gebouw van het Farelcollege. En gunt het 
Gemini college een gelijkwaardige huisvesting.    
 
 
 



 

Vrijwilligers en mantelzorgers, Ridderkerkers voor elkaar 
Ridderkerk kent een dicht vrijwilligersnetwerk. Toch is het niet ondenkbaar dat door de 
kanteling er knelpunten ontstaan in de beschikbaarheid van beschikbare hulp. 
Het aantal vrijwilligers in Ridderkerk loopt in de duizenden.  
 
Deze vrijwilligers nemen een groot deel van de nodige werkzaamheden voor hun rekening 
waardoor instellingen, scholen, organisaties en overige bedrijven kunnen functioneren. Het 
zijn niet alleen de sportverenigingen die grotendeels op vrijwilligers draaien en daardoor de 
bestaanskosten laag kunnen houden. Denkt u ook aan de zorginstellingen waar vrijwilligers 
de bejaarde of zieke bewoners een stuk gezelligheid geven door simpelweg samen een kopje 
koffie drinken, een spelletje doen of een blokje om lopen voor de nodige frisse lucht.  Op de 
scholen zijn vrijwilligers actief die niet alleen het onderwijs extra leuk maken met diverse 
ondersteunende activiteiten, maar soms ook schoonmaakwerkzaamheden verrichten waar de 
professionals te weinig tijd voor krijgen. We willen onze kinderen tenslotte graag in een 
schone omgeving naar school laten gaan.  
Ook de Ridderkerkse politie en de brandweer maken gebruik van vrijwilligers. Sociaal 
maatschappelijke stichtingen en verenigingen zijn meestal volledig afhankelijk van de inzet 
van vrijwilligers zoals de kledingbank, de voedselbank, schuldhulpmaatjes, budgetcoaches 
etc. En soms resulteert dit vrijwilligerswerk in een betaalde baan. Het meest bijzondere is 
eigenlijk dat al deze vrijwilligers het meestal op eigen initiatief doen. Waarom? Omdat ze 
zich nuttig willen maken, omdat ze graag bezig zijn en omdat ze het niet voor het geld doen, 
maar het gewoon leuk vinden! En daar mogen wij heel blij mee zijn, want een samenleving 
zonder vrijwilligers is als een stenen muur zonder cement. Vrijwilligers worden niet betaald, 
niet omdat ze waardeloos zijn, maar omdat ze onbetaalbaar zijn! 
 
Helder in kaart brengen van de sterkten en zwakten van het vrijwilligersnetwerk en de 
mantelzorg rond oude en nieuwe zorgtaken is zeker nu belangrijk. Voldoende ondersteuning 
van de mantelzorgers, met name ook de jonge en werkende zijn belangrijke 
aandachtspunten. 
Ridderkerk vergrijst. We hebben elkaar nodig. Daarom steunt de PvdA Ridderkerk het 
verzoek van Karaat voor uitbreiding van de formatie, met de opmerking dat wij tegelijkertijd 
verwachten dat meer gebruik wordt gemaakt van de deskundigheid bij andere organisaties 
zoals bijvoorbeeld ANBO. 
 
Samen Sterker 
Een samenleving is sterker wanneer er meer verbindingen zijn.  Een van de verwachte 
knelpunten bij de kanteling van de samenleving is het aansluiten van formele zorg op 
informele zorg. ‘Ridderkerkers voor elkaar’ is een goed lokaal initiatief. Karaat, Pameijer, 
Riederborgh, Aafje thuiszorg, huizen, zorghotels, Sport & Welzijn en Woonvisie werken hierin 
samen. De pilot heeft inmiddels een jaar gedraaid en daarover is de raad geinformeerd. 
Blijkbaar waren er geen gelden om deze interessante pilot nog een jaar door te zetten.  
Reden voor de PvdA Ridderkerk om middels een motie hiertoe in te dienen. M 
 
 



Participatie 
Het ligt voor de hand om nu burgers meer zelf verantwoordelijk worden voor hun welzijn, en 
hun  ondersteuning centraal staat, dat zij een belangrijke stem krijgen in het benoemen van 
beleidsdoelen en de meting van resultaten. 
 
Participatie is dan ook een belangrijk instrument. De klanttevredenheid over dit instrument is 
belangrijke impuls voor het lerend vermogen van de organisatie. Gezien de spin in het web 
rol van de wijkregisseurs zou ook dit instrument moeten worden geëvalueerd voordat de 
beleidsbelasting wordt opgevoerd. In welke richting is het college voornemens om de 
participatie in het sociale domein verder te ontwikkelen?  
 
PvdA Ridderkerk stelt voor om de positie van de burger bij probleemstelling, doelbepaling en 
de effectmeting op het gebied van participatie, zorg en welzijn te vergroten.  Zijn de burgers 
betrokken bij de probleemstelling of aanbesteding, of is de input van burgers geconcentreerd 
in het Burgerplatform?   
 
Wordt er bewust geen uitreikend gebaar gemaakt naar andere relevante deskundige 
organisaties die graag input willen leveren?  
 
Burgers zouden meer betrokken kunnen worden bij het vormgeven van de communicatie. De 
informatie moet zo concreet mogelijk geschreven worden niet vanuit beleid maar vanuit het 
perspectief van de burger.  
 
Het rijk geeft nadrukkelijk ruimte voor burgerinitiatieven op het gebied van zorg.  Het is 
onduidelijk hoe de gemeente dit bekend maakt en/of gaat faciliteren. PvdA Ridderkerk 
verwacht uiterlijk bij de komende WMO stukken meer duidelijkheid op dit punt.  
 
PvdA Ridderkerk verwacht dat de hoofddoelen van de nota’s ook op het gebied van WMO, 
Jeugdzorg en Participatie SMART zijn geformuleerd op het gebied van  1)het perspectief van 
de client, 2) de gemeentelijke doelstellingen en 3) gewenste maatschappelijke effecten, en 
zo mogelijk ook op subdoelen.  
Op dit moment is onduidelijk wat de doelen zijn van de gemeente Ridderkerk op korte en op 
lange termijn.  En is het niet mogelijk om het effect en het resultaat van het beleid te 
toetsen. 
 
De kanteling moet niet alleen plaatsvinden bij de burgers maar ook of juist bij de gemeente. 
Is het college bereid in toekomstige beleidskaders  de ervaringen van burgers zwaar te laten 
wegen in de effectbeoordeling? 
 
Op de site van de gemeente Ridderkerk wordt gesteld dat de WMO consulent het aanbod 
bepaalt. Is dit in lijn met de kanteling van een overheid naast de burger? Welke invloed 
heeft de client op het ondersteuningsplan? 
Het is niet duidelijk op welke wijze de gemeente invulling gegeven heeft aan de wettelijke 
vereiste van onafhankelijke clientondersteuning bij de behandeling van de hulpvraag en 
toekenning van een ondersteuningsaanbod. Het is ook onduidelijk of de onafhankelijke 
clientondersteuning voldoende aandacht heeft of heeft gehad bij de keukentafelgesprekken. 
 
Dit is zorgelijk omdat de machtsverhouding tussen cliënt en gemeente niet een 
gelijkwaardige is.  De wet geeft ruimte voor individueel maatwerk, wat veel ruimte geeft aan 
de WMO consulent en op latere momenten aan het college.  
Wij vragen de toezegging van het college om ruimhartig te zijn en de raad te informeren 
over het aantal verzoeken en het geboden maatwerk. T 



Op welke wijze kunnen het WMO burgerplatform, GRR en MEE of anderen vanuit het 
cliëntenperspectief een extra rol krijgen in het toezicht op de uitvoering van de 
keukentafelgesprekken?  
 
Omdat we binnenkort spreken over de lokale invulling van de WMO geeft de PvdA 
Ridderkerk nog wat vragen mee:  Heeft de burger keuzevrijheid ten aanzien van het gebruik 
van een PGB bij een algemene voorziening? Bij een maatwerkvoorziening wordt een 
individueel ondersteuningsplan opgesteld dat meerdere levensdomeinen kan bevatten.  Wie 
maakt de afspraken met de aanbieder op cliëntniveau  over verwachte prestaties en 
resultaten?  Wat is de invloed van de cliënt  op het ondersteuningsplan? 
 

Ombudsman  

De gemeente Ridderkerk is de afgelopen bezig geweest om zich zo goed mogelijk voor te 
bereiden op de decentralisaties.  
   
Het college stelt dat niemand tussen wal en schip moet vallen, en tegelijkertijd waarschuwt 
het college dat gezien de snelheid en complexiteit van de decentralisaties de verwachting is 
dat dit wel zal gebeuren.  
 
Reden voor de PvdA fractie Ridderkerk om al langer aan te dringen op een goede 
onafhankelijke klachtenmeldpunt zodat de gemeenten snel op de hoogte is waar mensen in 
de knel komen. Zodat de gemeente de situatie van die individuele gevallen kan verbeteren 
en input krijgt voor het verbeteren van beleid. 
 
De gemeenten krijgen per 1 januari 2015 een groot aantal bevoegdheden vanuit de 
provinciale en landelijke overheden overgeheveld. Het is, zoals al eerder aangegeven, 
wellicht de grootste decentralisatie van taken naar gemeenten sinds de invoering van de 
Gemeentewet in 1851. Stuk voor stuk betreft het hier inwoners die zich al in een kwetsbare 
positie bevinden. Dat gegeven verzwaart de verantwoordelijkheid alleen maar. 
 
Het organiseren van de opvang van deze taken gebeurt niet zelden in samenwerking met 
andere gemeenten. Regionaal als ook lokaal met onze partners binnen BAR. Vaak worden 
hiervoor nieuwe structuren in het leven geroepen; structuren die het gevaar in zich hebben 
dat we de uitvoering ‘op een afstand’ aan het zetten zijn.  
Voor wat betreft de verantwoordelijkheid blijft die liggen waar die behoort te liggen. Bij de 
gemeenteraad. 
 
Dat betekent dus, dat de gemeenteraad verantwoordelijk is en blijft wanneer er inde 
‘uitvoering op afstand’ dingen niet goed gaan, afspraken anders worden ingevuld, hulp niet 
of onvoldoende wordt gegeven waar die wel nodig is.  
 
Voor de fracties Partij van de Arbeid in de drie BAR-gemeenten reden om zich in te zetten 
voor een onafhankelijke loket waar onze bewoners terecht kunnen op het moment dat zij 
zich, om wat voor redenen dan ook, in deze praktische uitvoering onjuist of onheus voelen 
behandeld.  
 
De fractie van de Partij van de Arbeid stelt middels een motie voor om specifiek op de 
taakvelden van de 3-Decentralisaties, een ombudsman BAR-breed in functie te stellen.  
 
De fracties van de Partij van de Arbeid in Barendrecht, Ridderkerk en Albrandswaard dienen 
in elke gemeenteraad dezelfde motie, zodat er bij aanname ruimte is voor een gedeelde 
financiële dekking. M 



Minimabeleid 
De financien hebben we besproken met registeraccountant. Hij merkte op dat er in 
Ridderkerk heel wat moet gebeuren voor het hier financieel misgaat. Dat is anders dan 
achter de Ridderkerkse voordeur waar onze burgers met een gemiddeld jaarsalaris van 
€22.000 rondkomen. Dat is niet hoog en in sommige wijken ligt het zelfs €2000 lager.  
 
In de Eerste Tussenrapportage zijn de structurele gevolgen vanuit de jaarrekening 2013 
meegenomen waaronder de verlagingen van de budgetten in het Sociale Domein van circa 
€400.000.  
 
Bij de Eerste Tussenrapportage 2014  van juni 2014 wordt dan ook vermeldt dat er 
structureel wordt afgeraamd op bijstandsbesluit Zelfstandigen €50.000 want ‘er wordt weinig 
gebruik van gemaakt’, onderzoek naar het niet gebruik ontbreekt. In de begroting 2015 
wordt zelfs €70.000 structureel bezuinigd.  
 
Minimabeleid. ‘De resultaten van de pogingen die tot nu toe zijn ondernomen om de minima 
te bereiken zijn teleurstellend’ staat in de jaarrekening 2013.  
Er is al eerder ‘scherper geraamd’ op minimabeleid. Bij de jaarrekening 2013 is er een 
overschot van €300.000. Structureel wordt €133.500 afgeraamd.  
 
Opmerkelijk is dat in dezelfde periode er geen gebruik gemaakt wordt van de geboden 
mogelijkheid van het rijk om de kwijtscheldingsnormen te verruimen.  
Er zijn ook geen voorstellen naar de raad gekomen om de gelden anders in te zetten ten 
bate van de doelgroep.  
In 2014 werd de subsidie van de Kledingbank Ridderkerk van € 3500 geweigerd. De 
Kledingbank Ridderkerk verstrekt gratis twee keer per jaar aan 650 minima kleding. En 
verstrekt informatie over voorzieningen. Het aantal deelnemers groeit nog steeds.  
 
Het rijk is heeft structurele middelen om armoede tegen te gaan ter beschikking gesteld. 
Voor Ridderkerk bedraagt dit €162.700 in 2015 en loopt het op. De rijksimpuls is zo 
verworden tot een klein plusje in Ridderkerk.  
 
Er is een grote groep Ridderkerkers die op of onder het minimum moeten rondkomen.  
Alleenstaande ouders, ouderen en chronisch zieken en gehandicapten zijn daarbij 
oververtegenwoordigt.  
 
De hardheidsclausule geeft het college de mogelijkheid om maatwerk te leveren en 
ruimhartig te zijn. Het afgelopen jaar is van deze mogelijkheid door het college weinig 
gebruik gemaakt. Het is voor de raad niet inzichtelijk waarom niet. Wil het college aangeven 
hoe hiermee wordt omgegaan? V 
 
Wanneer veel stress wordt ervaren is praten met een professional een oplossing. 
Maatschappelijk werk is een laagdrempelige generalistisch voorziening. een voorziening die 
thuishoort in een sociaal wijkteam.  
Duidelijk is dat de bezuiniging bij het maatschappelijk werk van Vivenz geleid heeft tot 
wachtlijsten. PvdA Ridderkerk vindt dit onwenselijk.  
 
 
Ouderen  
Er zijn in Ridderkerk 9797 mensen ouder dan 65 jaar, waarvan 2603 mensen ouder dan 80 
jaar. PvdA Ridderkerk gunt mensen waardig ouder worden.  



Ouderen worden het prettigst ouder wanneer zij het gevoel houden een zinvol bestaan te 
hebben. Zij willen iets betekenen voor een ander. 
De financiele situaties van veel ouderen is niet ruim en de gezondheid gaat achteruit, 
waardoor er minder mensen worden uitgenodigd worden en men er zelf minder op uit gaat. 
Vooral bij de zeer ouderen is het ontvallen van familie en vrienden reden voor gevoelens van 
eenzaamheid. Wat kan de gemeente Ridderkerk betekenen voor deze mensen? 
 
Om te voorkomen dat minima verstoken blijven van noodzakelijke hulp komt de PvdA 
Ridderkerk met een motie om huishoudelijk hulp ook beschikbaar te houden voor mensen 
met een minimum inkomen tot 130%. M 
En met een motie om te bezien of de door het rijk geboden ruimte ten aanzien van het 
kwijtscheldingenbeleid ingezet kan worden.  M 
 
Dagbesteding 
De contracten met betrekking tot dagbesteding zijn getekend. Graag wordt de PvdA 
Ridderkerk geinformeerd over de wijze waarop de gemeente Ridderkerk dit invult. Al eerder 
hebben wij vragen gesteld over bijvoorbeeld het samenvoegen van leeftijdsgroepen en het 
belang van opvang in de buurt voor dementerenden. 
 

Werk en sociaal duurzaam ondernemen 

De ondernemers van Ridderkerk zijn belangrijk voor de aantrekkelijkheid van Ridderkerk als 
woonplaats en voor het welslagen van de Participatiewet. Veel ondernemers in Ridderkerk 
zijn genegen om na te denken over en daadwerkelijk Sociaal Verantwoord te gaan 
ondernemen. Wel zijn de kosten en het gemak daarbij aandachtspunten. 
 
Wij vragen de toezegging van het college duidelijk uit te dragen wat zij onder Sociaal 
Verantwoord Ondernemen verstaan. T 
 
Het is goed dat bij aanbesteding meer aandacht is voor lokale ondernemers. Wel is bij elke 
aanbesteding of gunning transparantie vereist. De schijn van belangenverstrengeling moet 
worden voorkomen. De gemeente moet zich ten allen tijden helder kunnen verantwoorden 
waarom een bepaalde ondernemer een opdracht gegund is. En heeft daarbij naar de mening 
van PvdA Ridderkerk de plicht om ook buiten het eigen netwerk te blijven kijken. 
 
Een van de grootste werkgevers in Ridderkerk is de gemeente zelf. Bij het vervullen van 
vacatures zou dan ook zeker naar het eigen bestand van werkzoekende gekeken moeten 
worden. Gezien het belang dat gehecht wordt aan mantelzorg zou dit ook door 
Mantelzorgvriendelijk beleid van de gemeente zelf zichtbaar moeten zijn.  
 
Bij gunning van opdrachten aan partijen moet een gemeente oog hebben voor Goed 
Werkgeverschap bij de aannemers. PvdA Ridderkerk maakt u attent dat Rotterdam 
aanbesteed aan partners die voldoen aan de Gouden Standaard waardoor grenzen worden 
gesteld aan overhead, aangestuurd wordt op inzetten van adequaat geschoold personeel 
met een passende inschaling. En er een begrenzing is van de beloning van topbestuurders. 
PvdA Ridderkerk dient ter begrenzing van de overhead een motie in. M 
 
Banen, veel banen zijn nodig om de werkzoekende Ridderkerkers aan een goed inkomen te 
helpen. Tot die tijd is het van belang dat zij niet onbereikbaar wegglijden, maar zich een 
gewaardeerd lid van de samenleving kunnen blijven voelen. 
 



Er wordt in Ridderkerk bekeken hoe werkzoekenden kunnen worden ingezet. PvdA 
Ridderkerk is van mening dat mensen in zelf met een plan voor een tegenprestatie zouden 
moeten komen. De PvdA Ridderkerk vindt dat lijfgebonden zorg zoals het aantrekken van 
steunkousen voorbehouden hoort te blijven aan een professional. Net als bijvoorbeeld een 
op een begeleiding van dementerenden in een thuissituatie. 

Huishoudelijk Hulp 
Transparant aanbesteden is niet gebeurt bij de gunning aan BARdichtbij. Wel is duidelijk na 
het stellen van vragen dat het voordeel van deze organisatie met name zit in het ontzorgen 
van de gemeentelijke organisatie. De directe relatie tussen BARdichtbij en VGZ/Univé wordt 
ontkend. Ook met betrekking tot de privacy van client- en vrijwilligersgegevens is nog veel 
onduidelijk. Wie krijgt toegang tot de gegevens van BAR dichtbij? 
Het college van Ridderkerk laat steeds meer informatiestromen samenkomen in dit platform.  
 
Ook de transparantie naar de client ontbreekt. Weten zij welke informatie gedeeld wordt? 
Alleen wanneer mensen er zelf om vragen krijgt men inzicht in het gespreksverslag dat ten 
grondslag ligt aan de toegekende indicatie.  
 
De PvdA fractie maakt zich zorgen over de wijze waarop gereageerd wordt op de uitspraak 
van de rechter met betrekking tot de Voorlopige Voorziening. Het lijkt erop dat in navolging 
van de uitspraak van de rechter in allerijl zorgplannen worden opgesteld en onder druk 
getekend. De clienten zijn nog steeds van hulp verstoken.  
Dit strookt niet met ons beeld van zorgvuldigheid van bestuur. 
 

Subsidies 
Er is een onduidelijke grens tussen subsidies en het inkopen van trajecten of producten ter 
ondersteuning van het gemeentelijk beleid.  Waarom zouden we in het kader van preventie 
jeugdzorg wel producten inkopen en in het kader van jeugdbeleid Sport en Welzijn 
subsidiëren. Waarom kopen we geen ‘producten’ maatschappelijk werk in maar subsidiëren 
we Vivenz?  Waarom is er bij de een een subsidierelatie en bij de ander een inkooprelatie?   
 
 
Subsidies worden normaal gesproken gegeven om bepaalde gemeentelijke beleidsdoelen te 
ondersteunen. Steeds meer wordt vertrouwd op de kracht van de samenleving, maar de 
nieuwe samenleving is er niet ineens. Juist dit instrument wordt belangrijker om initiatieven 
te faciliteren en ruimte te geven voor ontwikkeling.  
De PvdA Ridderkerk vraagt om inzage in de verstrekte subsidies tot nu toe. 
 
De nieuwe samenleving vraagt om een andere benadering. Ook in het gemeentehuis is een 
kanteling noodzakelijk.  

Bewegen 
Het college heeft toegezegd dat de Beweegnota nu echt op korte termijn naar de 
gemeenteraad komt. PvdA Ridderkerk kijkt ernaar uit en is benieuwd naar de resultaten van 
bewegen in de buitenruimte.  
 



De kwaliteit van bewegingsonderwijs mag door het wegbezuinigen van de vakleerkrachten 
Gym op de scholen niet achteruit gaan. Veel combinatiefunctionarissen worden nu ingezet en 
de PvdA Ridderkerk is ook benieuwd of nu nog wordt voldaan aan de wettelijke leerdoelen.  
 
Aan het einde van de vorige collegeperiode is RVVH een nieuw kunstgrasveld gegund. De 
aanvraag van KCR zou in breder perspectief worden opgepakt. Op welke termijn kan de raad 
een voorstel hierover tegemoet zien? 
 

Cultuur 
Het culturele aanbod in Ridderkerk heeft duidelijk betere tijden gekend. Onduidelijk is wat de 
toekomst van Het Plein wordt en of er nog interessante programmering zal plaatsvinden. Het 
contract is per 1 januari opgezegd.  
De PvdA Ridderkerk is van mening dat Het Plein een culturele rol moet blijven vervullen. Een 
festival met internationale bezetting is natuurlijk het Blues festival.  
 
Meer evenementen 
Op het Koningsplein zouden meer evenementen kunnen plaatvinden zodat het een bruisend 
plein wordt, het voor jongeren aantrekkelijker wordt, ontmoetingen faciliteert en zo bijdraagt 
aan versterken van de gemeenschap en economie. 
 
Behoud van jeugdtheaterschool Hofplein Ridderkerk 
Het college heeft het voornemen om de subsidie van het Hofplein Ridderkerk in de periode 
2015-2018 volledig af te bouwen. Dit betekent op termijn het einde van Jeugdtheater in 
Ridderkerk. De Partij van de Arbeid is fel tegenstander van deze bezuiniging. Veel kinderen 
beleven plezier aan de activiteiten van het Hofplein. Bovendien is het Hofplein door 
bezuinigingen in de afgelopen jaren nog maar voor 24% afhankelijk van subsidie. De 
financieel directeur heeft tijdens een vergadering van de commissie Wonen aangegeven dat 
het Hofplein bij een korting van 10% op de huidige subsidie in afgeslankte vorm kan 
doorgaan. De Partij van de Arbeid verzoekt het college serieus te overwegen met deze 
korting te volstaan. Niet alle kinderen houden van voetbal! 
 

Wonen 
Woningbouw 
De nieuwe woninglocatie t Zand trekt naar verwachting jonge koopkrachtige gezinnen en 
geeft zo een impuls aan de Ridderkerkse samenleving. Veel ouderen hebben behoefte aan 
een toegankelijke betaalbare woning dichtbij voorzieningen.  Aandacht is nodig voor de 
woningbouwlocatie in Bolnes, aan de rivier en in de Van Hoornestraat.  
PvdA Ridderkerk is van mening dat de sociale woningvoorraad behouden moet blijven. Het 
voorgenomen schrappen of verkopen van een kleine 2000 sociale woningen blijft haaks 
staan op de wens van veel Ridderkerkse jongeren van een betaalbaar eerste huurhuis. Er 
zijn ook starters die liever zouden willen kopen. 
 
Betaalbaar wonen voor jong en oud 
De Partij van de Arbeid is voorstander van wijken met een gevarieerd woningaanbod, zowel 
koop als huur, goedkoop en duur. Wij vinden dat er in Ridderkerk de komende jaren meer 
gebouwd moet worden voor specifieke doelgroepen. Voor ouderen die kleiner willen gaan 
wonen en voor jongeren zijn de mogelijkheden (te) beperkt. Graag zien wij dat ouderen en 
mensen met een beperking zo lang mogelijk in hun eigen sociale omgeving kunnen blijven 



wonen. Van groot belang is dan dat inwoners sociale, medische en andere voorzieningen 
dichtbij huis kunnen krijgen. Voor ons hebben die bouwprojecten prioriteit, waarbij de 
woonruimten van jongeren en ouderen zijn gemengd. De vitaliteit van wijken blijft hierdoor 
behouden.  
 
Huurprijzen 
Wij maken ons zorgen over de stijging van de (sociale) huurprijzen in Ridderkerk. In 2013 is 
de inkomensafhankelijke huurverhoging in werking getreden. Afhankelijk van het inkomen 
van de huurder kan de huurprijs met maximaal 4, 4,5 of 6,5% worden verhoogd. De wet 
biedt de verhuurder de ruimte voor een maximale huurverhoging, maar het is aan de 
verhuurder zelf om te beslissen of hij van die ruimte gebruikmaakt. In Ridderkerk is er 
helaas al twee jaar achter elkaar voor gekozen om de maximale huurverhoging door te 
voeren, ondanks uitdrukkelijk advies van Progressie om dat voor de laagste inkomensgroep 
en voor woningen met een slecht energielabel niet te doen. In andere gemeenten worden 
soms andere keuzes gemaakt. In die gemeenten is er bijvoorbeeld voor gekozen om slechts 
een keer de maximale huurverhoging door te voeren en de huren het jaar erna met een 
lager, zelfgekozen percentage te verhogen.  
 
De Partij van de Arbeid zoekt naar mogelijkheden om het wonen in Ridderkerk voor brede 
groepen betaalbaar te houden. Dat kan door het verlagen van de energiekosten. 
Energiekosten drukken zwaar op het besteedbaar inkomen van huishoudens. Uit onderzoek 
van het Nibud blijkt dat de laagste inkomens ruim 7,5% van hun inkomen besteden aan 
energiekosten. In Ridderkerk staan een groot aantal herstructureringsprojecten op stapel.  
 
De Partij van de Arbeid ziet graag dat bij die projecten de mogelijkheid wordt onderzocht om 
‘nul-op-de-meter woningen’ te realiseren. Een nul-op-de meter woning is een woning zonder 
energierekening. Dat maakt het mogelijk om het vrijgekomen deel van het inkomen te 
besteden aan andere zaken. Aedes en de Woonbond zijn enthousiast over dit type 
woningen.  
De PvdA Ridderkerk dient daartoe een motie in. M 
 
Snelle terugkeer van de starterslening  
De Partij van de Arbeid is voor het opnieuw invoeren van de starterslening in Ridderkerk. 
Een starterslening is een lening die door de gemeente beschikbaar wordt gesteld om jonge 
mensen te helpen met het kopen van een eerste huis. Elders in het land een groot succes, 
maar in Ridderkerk wegbezuinigd door het vorige college van Leefbaar en SGP. Maar er 
gloort hoop:  in het nieuwe collegeprogramma hebben deze partijen opgenomen dat in 2015 
een onderzoek wordt gestart naar de behoefte en mogelijkheden voor de terugkeer van de 
starterslening. Beter ten halve gekeerd dan ten hele gedwaald.  
 
Met de herinvoering van de starterslening moet in de ogen van de Partij van de Arbeid haast 
worden gemaakt. Ridderkerk ontgroent al geruime tijd: jongeren trekken weg naar 
aantrekkelijke buurgemeenten, zoals Barendrecht en Hendrik Ido Ambacht. Niet geheel 
toevallig gemeenten waar al enige jaren startersleningen worden verstrekt. Maar het 
invoeren van een starterslening alleen is niet voldoende. Zolang er in Ridderkerk duur 
gebouwd blijft worden, zal het voor jongeren moeilijk blijven om in hun eigen vertrouwde 
omgeving te blijven wonen. Wij zien daarom graag dat bij de verschillende 
herstructureringsprojecten ook nadrukkelijk wordt ingezet op de bouw van voldoende 
starterswoningen.    
 
Milieu en duurzaamheid 



Ridderkerk is een groene gemeente door de relatief grote hoeveelheid parken, parkjes, 
groenstroken en bomen. Daar mogen we met recht trots op zijn. Desondanks staat 
Ridderkerk in de top drie als het gaat om meest luchtvervuilde gemeenten van Nederland. 
Omdat luchtvervuiling een groot risico vormt voor de volksgezondheid verdient de 
luchtvervuiling ons grootste aandacht. De problematiek rond de luchtvervuiling houdt niet op 
bij de grens van de gemeente Ridderkerk. Daarom is het van belang om samen te werken 
met omliggende gemeenten en de luchtvervuiling in Ridderkerk constant onder de aandacht 
van de bevoegde instanties te brengen. Alleen dan kan de luchtkwaliteit in Ridderkerk 
verbeteren. 
 
Klachten over houtrook serieus nemen   
Open haarden en houtkachels worden geassocieerd met gezelligheid, met een mooi boek en 
een goed glas wijn, maar dat neemt niet weg dat mensen hier soms veel overlast van 
kunnen ervaren. Overlast van houtrook kan het gevolg zijn van verkeerd stookgedrag of van 
bepaalde weersomstandigheden. Verder speelt het type kachel, het gebruikte hout en de 
constructie van de schoorsteen een rol. Het thema ‘houtrook’ heeft inmiddels de aandacht 
van het ministerie van Infrastructuur en Milieu. Dit ministerie heeft een stappenplan (Toolkit) 
ontwikkeld voor gemeenten die een melding over houtrook binnenkrijgen. Gemeenten 
kunnen aan de hand van deze Toolkit nagaan of een melding terecht is gedaan en als dat 
het geval blijkt, biedt de Toolkit tevens handvatten om het probleem aan te pakken en te 
verminderen.  
 
Wat wil de Partij van de Arbeid? Het is niet onze bedoeling om het gebruik van open haarden 
en houtkachels te verbieden. Veel mensen vinden het gezellig om bij een haard te zitten en 
dat genot willen wij hun niet ontnemen. Bovendien stoken veel mensen op verantwoorde 
wijze; omwonenden ervaren daardoor nauwelijks overlast. Ridderkerk is één van die 
gemeenten die niet goed weet hoe om te gaan met een melding over houtrook. Daarom 
zouden wij graag zien dat deze Toolkit onderdeel gaat uitmaken van het Ridderkerks beleid. 
Zodat klagers en stokers niet langer van het kastje naar de muur worden gestuurd. Dat is 
waar wij ons voor willen inzetten! 

Nieuw Reijerwaard 
De Partij van de Arbeid heeft zich verbaasd en gestoord aan de berichtgeving van het college 
dat de Raad van State de komst van bedrijventerrein Nieuw Reijerwaard mogelijk heeft 
gemaakt. Dat is niet waar! De Raad van State heeft geoordeeld over de rechtmatigheid van 
het inpassingsplan. Het wel of niet doorgaan van Nieuw Reijerwaard is een politieke keuze. 
Als er ooit een moment voor heroverweging was, dan is het nu wel. Maar dit college wil 
vooral doorpakken. Op een zodanige manier zelfs dat het college bij het onderzoek naar de 
risico’s van Nieuw Reijerwaard geen exit-strategie wilde betrekken. Waarom niet? Dan had 
alle informatie transparant op tafel gelegen.  
 
Minder haast heeft het college helaas bij het vinden van een oplossing voor de bewoners van 
de Rijksstraatweg. Bewoners die al zoveel voor hun kiezen hebben gekregen en nog zullen 
krijgen. De groene buffer is nog altijd niet aangelegd. En als het aan de gemeenschappelijke 
regeling ligt, duurt dit ook nog wel even. Dat de situatie voor de bewoners al bijna niet meer 
leefbaar is te noemen, doet blijkbaar niet ter zake.  
De Partij van de Arbeid vindt dat er naar financiële middelen moet worden gezocht om het 
plan van Van Gelder, dat in een goede oplossing voorziet voor de bewoners, uit te kunnen 
voeren.  
 



Tijdens het debat over de boomgaard heeft het college aangegeven dat er door dit gebied 
geen (derde) ontsluitingsweg zal worden aangelegd. Een donkere wolk die nog altijd boven 
Ridderkerk hangt. De afgegeven garantie is een mooie opsteker voor de bewoners, maar 
hopelijk is het niet weer een garantie tot de voordeur. Dat zou het vertrouwen in de lokale 
politiek, het vertrouwen in dit college geen goed doen. Voor de Partij van de Arbeid is het 
echt onbespreekbaar dat de afwikkeling van het vrachtverkeer van Nieuw Reijerwaard 
plaatsvindt via de Rijksstraatweg of de woonwijken van Ridderkerk. Een eventuele extra 
ontsluiting direct aan de snelweg is voor alle partijen het beste. 
 
Geen windturbines in dichtbevolkt gebied 
 
Het inpassingsplan Nieuw Reijerwaard staat drie windturbines toe met een ashoogte van 100 
meter en een tiphoogte van 150 meter. Ter vergelijking: dat is ongeveer even hoog als de 
Euromast van 101 meter. Eén van die windturbines komt vlakbij de afrit van het viaduct van 
de Populierenlaan aan de Verbindingsweg te staan. De andere komt vlakbij de 
Rijksstraatweg. De derde staat er tussenin. Hoewel de Partij van de Arbeid een voorstander 
is van het gebruik van duurzame energiebronnen,  zijn wij tegen de komst van zulke grote 
windturbines in Ridderkerk. De molens zetten de leefbaarheid in Rijsoord en West (verder) 
onder druk.  
 
Aan de komst van grote windturbines in een dichtbevolkt gebied als Ridderkerk kleven 
immers grote nadelen. Zo produceren windmolens laagfrequent geluid (LGF). Dit geluid is 
voelbaar en hoorbaar binnen een straal van anderhalve kilometer; dus voelbaar voor een 
grote groep Ridderkerkers. Voor uw beeldvorming: de afstand tussen het Van der Valk hotel 
en de Riederborgh bedraagt twee kilometer. De windturbines komen hier tussen, zoals 
gezegd. In een onderzoeksrapport van de Rijksdienst voor Volksgezond en Milieu naar  
aanleiding van LFG-klachten uit West-Groningen komt duidelijk naar voren dat de door 
bewoners gerapporteerde klachten ernstig van aard zijn en een grote invloed hebben op de 
kwaliteit van leven van betrokkenen. Genoemde klachten zijn onder meer slaapproblemen, 
misselijkheid en braken.  
 
De Partij van de Arbeid vraagt aan het college om aan te geven welke stappen het kan en 
wil zetten om deze duidelijk ongewenste windturbines tegen te houden. V 
 
Het verbaast ons dat over de windmolens tot nu toe niet met de bevolking is 
gecommuniceerd. Stond in de nota Wervelender niet dat de gemeente 2 jaar de tijd heeft 
om een alternatieve locatie in het bestemmingsplan op te nemen als de locatie Nieuw 
Reijerwaard niet haalbaar blijkt? Nu is het moment om over locaties en effecten, en vooral 
over duurzame alternatieve energiebronnen met de bevolking te communiceren, zoals kleine 
windmolens op de daken van gebouwen en zonnepanelen op gunstig gelegen 
geluidschermen in de gemeente. Er doen zich nieuwe kansen voor nu in de ontwikkeling van 
de Metropoolregio Rotterdam Den Haag zo nadrukkelijk op duurzaamheid wordt ingezet 
 

VERKEER EN VERVOER 
Verkeerscirculatieplan 
Voor gemeentelijke begrippen nog niet zo lang geleden is een verkeerscirculatieplan 
opgesteld. Veel punten uit dit plan bijvoorbeeld op het gebied van fietsveiligheid zijn nog niet 
uitgevoerd.  



Door de ontwikkeling van de polder Nieuw Reijerwaard is het goed dat er aandacht is voor 
de circulatie van het verkeer. Ook het ontberen van een heldere toegangsweg naar het 
centrum kan weer worden bekeken.  
Ten tijde van het opstellen van het huidige plan waren deze punten echter al bekend. De 
PvdA Ridderkerk wordt graag geïnformeerd over de onderzoeksvraag bij het nieuwe plan van 
€100.000 euro.  
 
Prioriteit aan fietsveiligheid 
De Partij van de Arbeid is voorstander van het gebruik van de fiets, omdat het de 
gezondheid bevordert en omdat het een ontlasting betekent van het milieu. Het milieu dat 
het in Ridderkerk toch al zo zwaar te verduren heeft. Wij willen daarom dat alle fietspaden 
een directe verbinding gaan vormen met het centrum, met scholen en sportaccommodaties. 
Tevens zien wij graag dat het aantal fiets-highways wordt uitgebreid. Op die manier kan het 
gebruik van de fiets (verder) worden gestimuleerd. Wij zijn blij met de ambitie van het 
college op dit punt! 
 
Stimulering van de fiets vereist ook extra aandacht voor fietsveiligheid. Op dat gebied valt er 
nog veel te winnen in Ridderkerk. In een in oktober aangenomen motie heeft de Partij van 
de Arbeid het college verzocht om in 2015 een pilot te starten om voor een half jaar 
eenrichtingsverkeer in te stellen in de Sint Jorisstraat. Dat verhoogt de fietsveiligheid in deze 
straat. Maar wij willen ook dat de fietsveiligheid elders in Ridderkerk wordt verbeterd. Dat 
kan door de Ontwerpwijzer Fietsverkeer tot uitgangspunt te nemen bij de aanleg van nieuwe 
fietspaden en bij de renovatie van bestaande fietspaden. In deze ontwerpwijzer heeft de 
Fietsersbond eisen geformuleerd waaraan een goed fietspad moet voldoen. Wij zien graag 
dat deze ontwerpwijzer deel gaat uitmaken van het Ridderkerks beleid.  
De PvdA Ridderkerk dient daartoe een motie in. M 
 
Zorgen over verschraling van het openbaar vervoer  
De Partij van de Arbeid maakt zich zorgen over het almaar verschralende openbaar vervoer 
in Ridderkerk.  
In december treedt de nieuwe dienstregeling in werking: een aantal buslijnen van de RET en 
Arriva gaat dan weer minder rijden of verdwijnt zelfs. Zo gaat lijn 143 overdag één keer per 
uur rijden en ’s avonds na 19:00 uur helemaal niet meer. Dat heeft gevolgen voor de 
bereikbaarheid van het Maasstad Ziekenhuis. Lijn 145 naar Kralingse Zoom verdwijnt zelfs. 
Mensen die naar Kralingse Zoom willen reizen, kunnen dat in de spits nog doen met lijn 245 
en zullen buiten de spits moeten omreizen via Zuidplein. Buslijn 601 is een tweejarige pilot 
en rijdt alleen overdag eens per uur op doordeweekse dagen.  
 
De lijnen van Arriva vormen voor veel Ridderkerkers geen redelijk alternatief. Deze lijnen 
hebben grotendeels een ander ontsluitingsgebied dan die van de RET. Dat betekent dat 
mensen aanzienlijk verder zullen moeten lopen naar een halte; voor oudere mensen is dat 
lang niet altijd een mogelijkheid. Daarnaast zijn de abonnementen van de RET en Arriva niet 
geldig op elkaars lijnen. Als abonnementhouders noodgedwongen van beide 
vervoersmaatschappijen gebruik moeten maken, brengt dat extra kosten met zich mee. En 
dat terwijl het openbaar vervoer weer duurder wordt.  
 
Het wegvallen van de lijnen 143 en 145 heeft tot gevolg dat Ridderkerk buiten de spits, in de 
avonduren en in de weekenden minder goed bereikbaar wordt. Met name jonge mensen zijn 
daar de dupe van. Tot op heden is onduidelijk gebleven hoe het college het Ridderkerks 
belang heeft behartigd in de gesprekken met de Stadsregio. Was het wegbezuinigen van lijn 
145 bijvoorbeeld echt niet te voorzien?  
 



Wat de Partij van de Arbeid betreft, heeft de verschraling van het openbaar vervoer in 
Ridderkerk een grens bereikt. Tot hier en niet verder! 
 
Zorgvuldig omgaan met wet- en regelgeving 
De Partij van de Arbeid vindt het belangrijk dat de gemeente zorgvuldig omgaat met wet- en 
regelgeving en dat zij zich houdt aan rechterlijke uitspraken. Wij vinden het onbegrijpelijk 
dat het college de Wet markt en overheid nog altijd niet heeft toegepast. Deze wet heeft, 
kort gezegd, tot doel om concurrentievervalsing door de overheid tegen te gaan. Gemeenten 
zijn in de loop van de tijd steeds meer goederen en diensten gaan aanbieden. Dat kan 
concurrentievervalsing met het lokale bedrijfsleven in de hand werken. De Wet markt en 
overheid beoogt dat te voorkomen door gemeenten te verplichten voor die goederen en 
diensten de integrale kostprijs te berekenen. Het is echter mogelijk om uitzonderingen te 
maken, bijvoorbeeld voor de accommodaties die gemeenten verhuren aan verenigingen. Het 
college had dit op 1 juli 2015 na een overgangsperiode van twee jaar al op orde moeten 
hebben, maar is tot nu toe in gebreke gebleven! 
 
Daarnaast is het van belang dat de gemeente helder omgaat met handhavingsverzoeken. Uit 
een rapport van de Nationale ombudsman blijkt dat er in het contact tussen de burger en de 
gemeente met betrekking tot handhaving het nodige misgaat. Door de manier waarop 
gemeenten met handhavingskwesties omgaan, komt het vertrouwen van de burger in de 
overheid onder druk te staan. De gemeente Ridderkerk vormt hier helaas geen uitzondering 
op. Voor een deel komt dat ook door ingewikkelde wet- en regelgeving en door verkeerde 
verwachtingen van burgers. De Partij van de Arbeid is er daarom voorstander van dat de 
spelregels die de ombudsman heeft geformuleerd voor helder handhaven, deel gaan 
uitmaken van het Ridderkerks beleid. Dat komt het contact tussen alle partijen ten goede.  
De PvdA Ridderkerk dient daartoe een motie in. M 
 

Financien 
De begroting is een politiek instrument. Het betreft immers de verdeling van de budgetten 
voor de komende jaren. De politiek kan besluiten budgetten anders te verdelen, het is een 
weerslag van de politieke keuzes. De gemeente Ridderkerk staat er financieel goed voor. In 
voorgaande periodes werd steeds ‘Ridderkerks begroot’, dat betekende zoveel als zuinig en 
sparen. Daarom kunnen in tijden van crisis deze reserves worden aangewend en dat is wat 
nu gebeurt.  Tot welke mate de reserves kunnen worden aangewend, is weer een politieke 
keuze.  
 
Het college heeft gekozen om de tariefsverhogingen volgend jaar te beperken tot de 
inflatiecorrectie van 1,5%. De begroting wordt sluitend gemaakt met het inzetten van een 
deel van de forse dekkingsreserve. En met het niet financieel vertalen van de nieuwe wensen 
van deze coalitie. De begroting is sluitend gemaakt met een groot aantal PM posten.  
In onze ogen is de begroting slechts cosmetisch sluitend gemaakt.  
 
In de Combinatie stelt het college dat er al veel winst is geboekt door posten af te romen 
met een structureel overschot. “Aantoonbaar” te hoge budgetten zijn nu verlaagd.  
Wanneer een budget niet opgaat kun je het terugstorten in de spaarpot of de regels voor 
toegang tot dit budget ten bate van de doelgroep aanpassen.  
Dit college kiest er niet voor om de doelgroep meer toegang te geven. Het college heeft zo 
voor €500.000 bijgestuurd.  
 



Nadrukkelijk is er bij het college de financiële ambitie om minder tot niets meer te putten uit 
het reservefonds. Om dit op nul te brengen moet er nog eens voor rond de 500.000 euro 
binnen de jaarlijkse begroting gevonden worden of verder worden bezuinigd. 
Opvallend is het moment. Waarom zou je dat nu al willen?  Waarom blijft deze reserve niet 
bestaan wanneer er nog zoveel PM posten in de begroting staan? Waarom waarschuwt, kiest 
het college voor mogelijk nieuwe bezuinigingen?  
En gaan die weer in het Sociale Domein gevonden worden? 
 

Financiele Verordening 
Zoals al eerder vermeld is de begroting een weergave van langlopende contracten en 
politieke keuzes. In de Kadernota werd gesteld dat er Kaders worden gesteld bij de 
begrotingsraad over welke maatschappelijke effecten we willen realiseren en hoe we daarop 
sturen. Het is de vraag of dat zo is.  
De geschetste kaders zijn breed, de gewenste maatschappelijke effecten niet besproken.  De 
prestatie indicatoren waarop gestuurd en beheerst kan worden zijn nog in ontwikkeling.  
 
Door het college wordt aangegeven dat veel van de nieuwe wensen of college ambities 
worden opgevangen binnen bestaande budgetten.  En dat kan. Maar dat betekent dat er 
binnen programma’s keuzes worden gemaakt. Deze keuzes zijn niet transparant en 
onttrekken  zich aan het controlerend oog van de gemeenteraad.   
 
In de financiele verordening is bepaald dat de raad de begroting autoriseert op de niveau’s 
van  de programma's. De VNG pleit er juist gemotiveerd  voor om op een lager niveau de 
begroting vast te stellen, op een niveau tussen product en programma in.  
De Ridderkerkse begroting bestaat uit slechts een zestal programma's, dus worden 12 
bedragen, 6 keer baten en lasten vastgesteld. Binnen de vastgestelde bedragen per 
programma bezit het college ruime bevoegdheid om mee- en tegenvallers en onder- en 
overschrijdingen met elkaar te compenseren. Omdat in programma's voor tientallen 
miljoenen euro’s per jaar omgaat, is de kans op allerlei wijzigingen binnen programma's 
gedurende het jaar ruimschoots aanwezig. De VNG pleit ervoor om de gemeenteraad in 
zulke gevallen voor om de raad voorafgaand op een niveau lager dan een heel programma 
te informeren en toestemming te vragen. De raad kan dan een afweging maken: de 
begroting wijzigen of het beleid bijstellen. De huidige verordening legt de keuze bij het 
college neer.   
 
Een ander opmerkelijk punt is dat de begroting van 2013-2016 niet te vergelijken is met de 
voorliggende begroting . En dat in deze begroting wordt voorgesteld om de komende 
begroting  weer anders in te richten.  
 
De PvdA Ridderkerk is daarom van mening dat de Financiele Verordening zou moeten 
worden herzien zodat de raad beter gefaciliteerd wordt in het uitvoeren van zijn 
controlerende taak en dat cijfers ten allen tijde vergelijkbaar moeten zijn met voorgaande 
jaren. 
 
Financiele vertaling coalitieprogramma 
Van de 28 voorgestelde wensen voor nieuwe beleid zijn er 18 niet financieel door vertaald! 
 
Post 10 Voor de Genestetstraat staat een onderhoudsreserve in de boeken. Het is de vraag 
of dit toereikend is voor het ideaal dat wordt nagestreefd met de participanten die er zijn. 



Post 11, vooral de wijze van financieren is opmerkelijk. Er wordt voorgesteld om gelden die 
aan het einde van het jaar over zijn van het investeringsbudget te besteden voor deze 
nieuwe wens van de coalitie.  
Post 12 en 13 zouden gezien de sobere tijden waarin we leven niet veel hoeven kosten.  
Post 16  De Rotterdampas wordt per 1 januari 2014 niet meer uitgegeven, staat in de 
begroting. De Rotterdampas bestaat nog wel maar het is voor 400 minima die er gebruik van 
maakten niet meer mogelijk om de pas tegen gereduceerd tarief aan te schaffen. Ondanks 
de eerdere ontkenning komt er toch een Ridderkerkpas voor een groot deel van de 
Ridderkerkers. PvdA Ridderkerk is benieuwd op welke termijn deze pas voor minima 
beschikbaar komt en of het budget van de Rotterdampas €50.000 daarvoor toereikend is. 
 
Post 20 betreft een groene invulling van de Boomgaard. De coalitie heeft besloten om het 
handhavingstraject rond de projectontwikkelaar los te laten. En tegen de zin van de 
bewoners het gebied te gaan herbestemmen.  Aankopen en inrichten van de boomgaard zal 
ongeveer 4 miljoen zal kosten. Er is een aantal jaren terug een reserve van ruim 1,3 miljoen 
ingesteld voor de inrichting van een groen gebied ten tijde van de ontwikkeling van Veren 
Ambacht, dit ter compensatie van de bewoners in Rijsoord. Deze is door het vorig college 
omgezet naar Reserve Toeristisch overstappunt met een andere omschrijving.  
Deze reserve wordt nu ingezet voor weer een ontwikkeling die de bewoners niet willen.  
Er gaapt een gat van circa 3 miljoen.  En dat is een behoorlijk grote PM.  
Alleen een substantiele bijdrage van de provincie zou dit kunnen verlagen. Het deels toch 
laten bebouwen door de bekende projectontwikkelaar is wat de PvdA Ridderkerk niet aan de 
orde. 
 
Post 25-28  Opmerkelijk is het geld dat uitgetrokken wordt voor PR en communicatie van het 
College.  Het betreft een bedrag van €70.000 naast de extra kosten voor inzet van een 
communicatiemedewerker.  De advertentieruimte in de Combinatie wordt verdubbeld en er 
wordt een promotiefilm gemaakt. PvdA Ridderkerk verwacht dat deze gericht wordt op PR 
van de gemeente Ridderkerk en niet op personen. 
 
De PvdA Ridderkerk stelt voor om vooral de Jongerenraad te betrekken bij deze 
promotiefilm. Zij hebben al eens een film gemaakt voor een tiende van het budget.  Ook RTV 
Ridderkerk kan een goede partner zijn. Door Ridderkerkers voor Ridderkerkers. 
 
Alle posten genoemd?  
De vraag is of alle ambities in  de 28 posten zijn opgenomen. Waar wordt de aanleg van 
glasvezelnetwerk genoemd. Het college heeft besloten glasvezelnetwerk aan te leggen in het 
Zand. Onduidelijk is of de eigenaar nu wel voor de aanleg betaald. Het ging toen om een 
bedrag van rond de €50.000. Ook een interessante vraag is of het nog steeds dezelfde partij 
betreft. Er staat geen informatie in de Tweede Tussenrapportage. Op welke termijn krijgt de 
raad inzicht in dit in onze ogen niet zo ingewikkelde punt?  
Waar in de begroting 2015 wordt de ambitie van het college om glasvezelnetwerk aan te 
leggen, ook bij herstructurering en andere wijken financieel vertaald en vermeld?   
 
De PvdA Ridderkerk vraagt de toezegging van het college om bij de wensen nieuw beleid in 
het collegeprogramma de kosten en keuzes inzichtelijk te maken. T 
 
 
 
De PvdA Ridderkerk bedankt de ambtenaren voor hun inzet.  
En wenst het gemeentebestuur van Ridderkerk een constructieve vergadering, 
wijsheid en een warm hart toe. 


